
 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde torsdag den 19. november 2015 

klokken 17.30 i Salen, Amaliegade 17. Referent Karin Ravn 

 
Deltagere: Arno Poulsen, Birgith Braag Winther, Brian Møller Andersen, Charlotte Groule, Frank Dalsten, 

Frej Nørgaard Petersen, Joachim Cederfeld de Simonsen, Henrik Paul Nielsen, Karen Kongsbak, Karsten 

Møller, Lis Birkdal Møller, Lotte Junggreen, Mads Bundgaard, Marianne Clemensen, Nina Kümmel, Peter 

Østergaard, Steffen Furstrand Lauritzen, Anne Rømer Lund, Henrik Lytsen, Jens Benzon Bang, Niels 

Bruun, Rasmus Frich og Tina Winkel Svendsen. Ikke til stede: Anders Hasselbalch Christensen, Henrik 

Dam Hansen, Kristine Arnholdt Thorlacius, Marie Winding, Per Guldbæk, Sidsel Fogh Pedersen og Anette 

Aagaard. Marie-Louise Berntsen kom senere grundet møde i PATU, hvor hun blev nyvalgt som formand. 

 
1. Stillingtagen til habilitet 
Ingen kommentarer. 

 

2. Valg af dirigent 
Peter Østergaard foreslog Jens Benzon Bang som dirigent. Men både Marianne Clemensen 
og Henrik Paul Nielsen mente, at det på bestyrelsesmøder er formanden, som leder 
møderne. Derefter valgtes Jens Benzon Bang som ordstyrer til blandt andet at holde styr på 
talerækken. Enighed om at få dirigentrollen præciseret i forretningsorden. 

 
3. Godkendelse af dagsorden of opfølgning på sager. Fast punkt Tandlægevagten samt 

aktuel orientering fra udvalg og møder 
Det blev påpeget, at dagsordenen i fremtiden skal deles anderledes op: 

 Godkendelse af dagsorden  
 Opfølgning på sager 
 Tandlægevagten (kvartalsopgørelser udsendes som mødebilag) 

 Aktuel orientering fra udvalg og møder - med liste over, hvem der kan/må 
forventes at have noget at berette. 

 
Henrik Paul Nielsen havde kommentar til punktet Tandlægevagten. Rigshospitalet 
frygter nu for patientsikkerheden efter at have modtaget flere patienter, som er 
blevet behandlet af andre vagter end den officielle Tandlægevagt. Der har blandt 
andet været dramatiske, underbehandlede infektioner. Riget har nu tænkt sig at rette 
henvendelse til Sundhedsstyrelsen og anmode om, at titlerne tandlægevagt og 
tandskadevagt ikke må bruges af alle. 

 
Peter Østergaard roste dette initiativ fra Rigshospitalet. Han nævnte, at der på 
Tandlægeforeningens hjemmeside er en anmeldeblanket, hvis nogen synes, kolleger 
er lidt for ”smarte” i deres markedsføring. Han nævnte også kort tallene for vagtens 
økonomi i årets første tre kvartaler. 

 



Under punktet orientering fra udvalg fortalte Peter Østergaard kort om kreds-
formandsmødet. Han nævnte også, at Tandlægeforeningen nu er i kontakt med 
Udlændingestyrelsen om tandbehandling af flygtninge, da der er en korrektion på vej. 
I ugens løb har der været holdt fire møder om digitalisering i samarbejde med 
Københavns Kommune. I den forbindelse har der været drøftelser med overtandlæge 
Børge Hede om, hvorvidt nogle klinikker i København vil tage imod psykisk syge 
patienter, der ikke længere har behov for at komme i specialtandplejen. Kommunen 
er villig til at kompensere med 800 kroner ved udeblivelser mod, at kommunen får 
besked om, at vedkommende ikke er dukket op. 
 
Der var forskellige kommentar til Børge Hedes forslag, både skepsis og interesse. Niels 
Bruun mente, at forholdet mellem specialtandplejen og privat praksis er et emne af 
en vis tyngde og kunne være et godt mødeemne. NB nævnte, at Regionsbestyrelsen 
indkaldes til møde 8. december. 

 
Steffen Furstrand Lauritzen nævnte fra møde i Patientsikkerhedsrådet, at der kun er 
kom fem indberetninger om utilsigtede hændelser. Problemerne er blandt andet 
manglende anamnese-optag og ikke god nok kommunikation mellem de forskellige 
instanser. 

 
Rasmus Frich fortalte, at Praksisforsikringen flytter fra Codan til Tryg. En person med 
fortid i patienterstatningen er sat til at lede afdelingen i Tryg. Omkring afgørelsen af 
arbejdsskadesager ser det ikke godt ud. Ventetider på op til seks år kan forventes, 
dels fordi et stort antal sager er afgjort forkert og skal laves om, dels fordi styrelsen 
skal flytte til Jylland med stor risiko for, at en del medarbejdere vælger at sige op. 

 
Henrik Lytsen orienterede om, at der fortsat er store problemer med efteruddannel-
sen af klinikassistenter. Eksempelvis vil SKT i København ikke udbyde AMU-kurser, 
mens udbuddet er lidt bedre i Jylland. 

 
Nina Kümmel nævnte, at KEU har bedt Tandlægeforeningens hovedbestyrelse om at 
indkalde alle samarbejdsudvalgs-medlemmer til et orienteringsmøde. Også fra KEU 
nævnte Frank Dalsten, at Susanne Kleist er genvalgt som formand, og at Niels Bruun 
og Henrik Lytsen fortsat sidder i forhandlingsudvalget. Der forhandles stadig intro-
kontrakter med PATU og BUT-overenskomst. Frank Dalsten omtalte også, at 
Tandlægeforenin-gen er ved at lave en klinikbørs med formidling af køb og salg. 

 
Marie-Louise Berntsten kom direkte fra PATU-møde som ny formand. 

 
4. Udkast til forretningsorden/arbejdsbeskrivelse for bestyrelsen og FU – 

herunder fastlæggelse af mødetidspunkt i fremtiden 
Der udspandt sig derefter en heftig debat om indholdet i punkterne 4 og 5. Holdningen blandt 
flere var, at emnerne var lagt meget uklart frem, og at der var rod i tingene i forhold til emnet 
forretningsorden. Andre bad om, at det fremlagte - udkast til Bestyrelseshåndbog plus udkastet 
til revideret forretningsorden med forsøgsprojekt (punkt 5) - blev drøftet og kommenteret. 
Sekretæren blev bedt om at notere diverse kommentarer, hvorefter Forretningsudvalget møder 
med noget mere gennemarbejdet til næste bestyrelsesmøde. 
 

5. Drøftelse af revideret udkast til forretningsorden (forsøgsprojekt) 
Se punkt 4. 
 

6. Kalender 2016 
Også kalender-udkastet revideres og genudsendes. Karen Kongsbak foreslog et møde i maj, da 
det vil være relevant i forhold til indleveringen af forslag til hovedgeneralforsamlingen 2016. 
  



7. Forslag til medlemsmøder i 2016 
Forslag om møde med dyretandlæge og reumatolog fra Glostrup blev gentaget. Det blev nævnt, 
at 2. Kreds har haft succes med et møde om overenskomsten indtil nu. Et møde om team-
samarbejde på klinikken - og gerne med deltagelse af tandplejere og klinikassistenter - blev også 
nævnt. 
 

8. Fejring af 110-års jubilæet 

Peter Østergaard fremlagde overvejelser om at slå kredsgeneralforsamling og jubilæum 
sammen og lave en fest, hvor for eksempel Jan Gintberg kunne underholde med et kig på 
tandlægestanden. Dette forslag blev godt modtaget. 
 

9. Eventuelt 

Niels Bruun havde bedt om tid til at orientere om Tryghedsordningerne. Aktuelt kommer der til 
at mangle én i Tryghedsordningernes bestyrelse, hvilket snarest skal drøftes på et møde. Der 
har været et meget stort træk på Erhvervsudygtighedsforsikringen, hvor præmien derfor må 
sættes op. Også Gruppeliv sættes op, fordi forholdsvis mange dør. Bestyrelsen overvejer p.t., 
om der kan gøres noget i forbindelse med edb-kriminalitet, som fylder stadig mere. Der er 
kommet nye satser for dagpenge, hvor princippet er mere til de syge og mindre til barslende og 
afdøde. Lotte Junggreen kommenterede her, at holdningen til de barslende kan undre, da der jo 
er mange kvinder i faget efterhånden.  
 
Stadig flere tandlæger kommer under skærpet tilsyn, og det har fået Tryghedsordningerne ind i 
overvejelser om en form for coach-ordning, inden det - med Niels Bruuns ord - går helt galt. I 
den sammenhæng blev emnet udbrændthed, og hvordan man klarer sig, foreslået som emne til 
et kommende medlemsmøde. 
 
Endelig skal Tryghedsordningerne også tage stilling til Tandlægeforeningens overvejelser om nyt 
domicil - skal Tryghedsordningerne flytte med? 
 
Steffen Furstrand Lauritzen orienterede om, at hans klinik og andre i Gladsaxe Kommune er 
blevet spurgt, om de kan hjælpe med tandpleje af de 16- og 17-årige, da der har været 
vandskade på en af de kommunale klinikker. 
 
Endelig tog han det emne op, at der har været debat om, hvorvidt en skærm i Odontologisk 
Forenings lokaler må bruges til at reklamere. Skærmen er delvist doneret af Tandlæge-
foreningen, og Henrik Paul Nielsen nævnte her, at skærmen ikke er givet til kommercielle 
formål.  De studerendes formand Frej Nørgaard Petersen nævnte, at han og næstformand 
Joachim Cederfeld de Simonsen har spurgt fakultetschefen om universitets holdning, og at alle 
synspunkter, der er kommet frem, vil blive drøftet i de studerendes bestyrelse. 
 
Niels Bruun nævnte afslutningsvis dilemmaet, om man også kan være inhabil i mail-
korrespondancer. 
 
Klokken 21.30 takkede formand Peter Østergaard for ro og ”forholdsvis god orden”. 
 


